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تیم های فوتبال اســـتقلال و پیکان از هفته چهـــارم رقابت های لیگ برتر عصر 

امروز درحالی در ورزشگاه شهرقدس به میدان می روند که برگزاری دیدار در این 

استادیوم از چند روز پیش مورد اعتراض باشگاه استقلال قرار گرفت اما درنهایت 

قرار شـــد دو تیم عصر امروز در این زمین دیدار هفته چهارم خود را برگزار کنند. 

با این حال در آستانه برگزاری این دیدار همچنان برخی اخبار مثل مصدومیت 

دیاباته، ترکیب احتمالی استقلال برای مسابقه عصر امروز و محرومیت محمود 

فکری و البته چند اتفاق دیگر اردوی آبی پوشان را تحت الشعاع قرار داده که در 

زیر به برخی از این اتفاقات و حواشی خواهیم پرداخت.

 زمان پرداخت بعدی مشخص نیست

استقلالی ها در فصل جاری با یک کارگزار جدید قرارداد بستند و اعلام شد قرار 

است این کارگزار ۸۰میلیارد تومان به آبی ها پرداخت کند اما در عمل از لحاظ 

مالی این موضوع فعلا خروجی چندان مثبتی برای بازیکنان نداشته و درحالی 

که مرســـوم است در ابتدای مسابقات معمولا تا ۳۰درصد از قرارداد ها پرداخت 

شـــود اما حدود ۲هفته قبل تنها ۱۰درصد از قرارداد بازیکنان به آنها پرداخت 

شـــده و نکته قابل توجه اینکه زمان پرداختی بعدی به بازیکنان هم مشـــخص 

نیســـت، البته چند تن از بازیکنان استقلال در این زمینه طی روزهای گذشته 

گلایه هایـــی را در محافل خصوصی انجام دادند اما با این حال به جز ۱۰درصد 

پرداخت شده و پاداش دو پیروزی این تیم در لیگ جاری هنوز از پرداختی بعدی 

از قرارداد بازیکنان خبری نیست.

 فکری دوباره به ترکیب تیم برنده دست نمی زند؟

با باز شدن پنجره نقل وانتقالاتی استقلال بعد از هفته اول رقابت ها و ثبت قرارداد 

بازیکنان جدید این تیم، عملا تنها محمدحسین مرادمند در هفته دوم رقابت ها 

اســـتقلال را در بازی مقابل فولاد همراهی کرد و محمود فکری با این استدلال 

که نباید به ترکیب تیم برنده دســـت زد با یک تغییر و تعویض اجباری مرادمند را 

جایگزین سیاوش یزدانی کرد و استقلال را در دیدار مقابل فولاد تقریبا با همان 

ترکیب مس رفســـنجان راهی میدان کرد. با این حال این تیم در اهواز طی ارائه 

یک بازی ضعیف از فولاد شکســـت خورد و دست خالی میدان را ترک کرد و این 

موضوع بهانه خوبی شـــد تا سرمربی آبی پوشان ترکیب این تیم را مورد بازنگری 

قرار داده و اصلاحاتی را در آن به وجود بیاورد که بر همین اساس محمد نادری 

و ســـیداحمد موسوی برای نخستین بار با پیراهن آبی استقلال در دیدار مقابل 

ماشین سازی این تیم را همراهی کردند.

حالا این ابهام و سوال در آستانه دیدار با پیکان پیش می آید که آیا بازهم فکری به 

تفکراتش پایبند بوده و قصد ندارد بازهم به ترکیب تیم برنده مقابل ماشین سازی 

دست بزند یا این طور نیست و با بررسی نقاط ضعف دیدار تیمش مقابل ماشین سازی 

سعی می کند از بین بازیکنان آماده استقلال بهترین ترکیب را روانه میدان کند.

 شیخ فیکس بود، شجاعیان شاید در ترکیب ثابت

طبـق اطلاعـات رسـیده بـه »فرهیختـگان« طبق آنچه در تمرینات اسـتقلال بعد 

از بازی با ماشین سـازی براسـاس تفکرات کادرفنی انجام شـده به نظر می رسـید 

درصورتـی کـه شـیخ دیاباتـه مهاجـم گلـزن اسـتقلال و آقـای گل فصـل گذشـته 

لیـگ برتـر در تمرینـات مصـدوم نمی شـد ایـن بازیکـن به طور قطع بـرای بازی با 

پیکان در ترکیب اصلی قرار می گرفت و برای اولین بار در فصل جاری در ترکیب 

ثابـت آبی پوشـان بـه میـدان می رفـت، اما با اعلام پزشـکان اسـتقلال حالا شـیخ 

سـه هفته از همراهی اسـتقلالی ها بازمانده و باید دوران نقاهت را سـپری کند.

طبق تاکتیک های مرورشـده در تمرینات روزهای اخیر به نظر می رسـد شـانس 

داریـوش  شـجاعیان بـرای قـرار گرفتـن در ترکیـب اصلـی اسـتقلال در دیـدار بـا 

پیـکان افزایـش پیـدا کـرده و درصورتـی کـه او مدنظـر کادرفنـی بـرای حضـور در 

ترکیـب ثابـت آبی پوشـان در میـدان عصـر امـروز باشـد بـه احتمال زیـاد به جای 

سـیداحمد موسـوی یـا آرش رضاونـد اسـتقلال را همراهـی خواهـد کـرد تـا پـس 

از حـدود ۱۳مـاه بـرای اولین بـار در ترکیـب ثابـت تیمـش دوبـاره بـه میـدان 

بـرود. شـجاعیان در دقایـق کوتاهـی کـه در بـازی بـا ماشین سـازی اسـتقلال 

را همراهـی کـرد بـا عملکـرد بسـیار خـوب خـود هـواداران و کادرفنـی ایـن تیم را 

نسـبت بـه روزهـای خـوش آینـده امیدوار سـاخت. ازسـوی دیگر به نظر می رسـد 

به جـز شـجاعیان سـایر بازیکنـان کـه در دیـدار با ماشین سـازی به میـدان رفتند 

به خصـوص در درون دروازه و خط دفاعـی ایـن تیـم همان هایـی باشـند کـه عصر 

امـروز ایـن تیـم را در دیـدار بـا پیـکان همراهـی خواهنـد کرد.

 استقلال بدون کار تاکتیکی به پیکان رسید

معضـل نداشـتن زمیـن تمریـن مناسـب بـرای باشـگاه بزرگـی مثـل اسـتقلال 

همچنان طبق روال سال های اخیر ادامه داشته و این تیم امسال هم از داشتن 

زمینـی خـوب بـرای انجـام تمرینـات تاکتیکـی تقریبـا محـروم اسـت. آبی ها بعد 

از اینکـه در ابتـدای فصـل چنـد روزی را در زمیـن شـماره ۲ آزادی کـه چمـن آن 

زردشـده و کچلی هایـش مشـهود بـود بـه تمریـن پرداختند در ادامـه راهی زمین 

باشـگاه انقـلاب شـدند، بـا ایـن حـال بـارش بـاران چنـد روز اخیر تهـران کار این 

تیـم را بـرای تمرینـات تاکتیکـی بـه موجـب آماده سـازی بـرای دیـدار بـا پیـکان 

سـخت تر از هـر زمـان دیگـری کـرد و حضور در ورزشـگاه تهرانسـر نیـز دردی را از 

آبی پوشـان دوا نکـرد، البتـه اسـتقلالی ها بـرای دیـدار بـا ماشین سـازی نیـز دو 

جلسـه در زمیـن چمـن مصنوعـی ورزشـگاه غدیر بـه تمرین پرداختنـد اما فکری 

کـه از ایـن معضـل و اتفـاق به شـدت ناراحـت و نگـران بـود از مسـئولان تیمـش 

خواسـت هرچـه سـریع تر بـه فکـر زمیـن تمرین مناسـب بـرای این تیم باشـند که 

بـر همیـن اسـاس زمیـن مجموعـه تهرانسـر برای اسـتقلالی ها تدارک دیده شـد 

امـا از آنجایـی کـه بارش هـا ادامـه پیـدا کـرد تقریبـا اجـازه تمریـن در روز بارانـی 

تهـران در چمـن طبیعـی ورزشـگاه تهرانسـر بـه اسـتقلالی ها داده نشـده و آنهـا 

نیمـی از تمرینـات خـود در ایـن زمیـن را روی چمـن مصنوعـی برگـزار کردنـد. 

درواقع اسـتقلالی ها بعد از تمرین سـبک پنجشـنبه و تعطیلی روز جمعه تقریبا 

بدون انجام تمرین تاکتیکی در روزهای شـنبه و یکشـنبه در زمین تهرانسـر برای 

دیـدار بـا پیـکان آمـاده شـدند. بـا ایـن حـال روز گذشـته و تمریـن سـبک قبل از 

بـازی هفتـه چهـارم در مجموعـه ورزشـی انقلاب برگزار شـد.

 سازمان لیگ: ان شاءالله سه شنبه باران نمی بارد!

دیدار دو تیم درحالی امروز در ورزشگاه شهرقدس با چمن نامناسب برگزار می شود 

که استقلالی ها حتی روز گذشته در نشست خبری نیز از این موضوع گلایه کرده 

و ازســـوی دیگر بعد از پایان نشست این فرصت را برای ابراز اعتراضات بیشتر با 

وجود حضور در محل سازمان لیگ به مسئولان آن مناسب دیده و این اتفاق را رقم 

زدند. با این حال مسئولان سازمان لیگ فدراسیون فوتبال زیربار تغییر ورزشگاه 

محل برگزاری که زمین اختصاصی باشـــگاه پیکان در فصل جاری نیز به شمار 

می رود نرفته و با این اســـتدلال که ان شاءالله روز سه شنبه باران نخواهد بارید و 

باشـــگاه پیکان با تغییر محل برگزاری این دیدار مخالف است، تغییر ورزشگاه را 

نپذیرفتند و همچنان روی برگزاری مســـابقه در ورزشگاه شهرقدس در عصر روز 

سه شنبه تاکید کردند.

 به دنبال تعلیق جریمه مالی فکری

بعـد از اینکـه محمـود فکـری به خاطـر بـه کار بـردن الفـاظ نامناسـب در پایـان 

دیـدار بـا فـولاد بـه یـک جلسـه محرومیـت محکـوم شـد باشـگاه اسـتقلال عملا 

نتوانسـت به خاطر زمان اعلام رای به این موضوع اعتراض کند با این حال نکته 

قابل توجـه اینکـه معمـولا آرای یک جلسـه ای محرومیت هـا قابـل فرجام خواهی 

نبـوده و بیـن فوتبالی هـا ایـن مثـل وجـود دارد کـه کمیتـه انضباطی یک جلسـه 

محـروم می کنـد تـا جـای اعتراضی باقی نمانـد، هرچند طبق قانـون محرومیت 

زیـر ۳جلسـه قابـل فرجام خواهـی نبـوده و حتی اگر حق با بازیکـن یا مربی بوده 

و کمیته انضباطی اشـتباهی را مرتکب شـده باشـد قانونا اقدام خاصی ازسـوی 

بازیکن یا مربی محروم نمی توان انجام داد. با این حال باشـگاه اسـتقلال روی 

۱۰میلیـون تومـان جریمـه نقـدی اعتـراض داده و قصـد دارد بـا فرجام خواهـی 

ایـن جریمـه را تعلیق کند.

 باشگاه استقلال: گزارش ناظر بازی 

علیه فولاد بوده نه استقلال

از باشـــگاه استقلال خبر می رسد آنها منتظرند تا عکس العمل کمیته انضباطی 

فدراسیون فوتبال درخصوص باشگاه فولاد را نیز ببینند و منتظر آرای این کمیته 

هستند. در همین راستا آنها معتقدند طبق اخبار منتشرشده از گزارش ناظر بازی 

و داور، ایـــن گزارش علیه تیم فـــولاد و کادرفنی این تیم بوده و آنها کوچک ترین 

گزارشـــی علیه استقلال و محمود فکری ارائه نکرده اند و کمیته انضباطی فقط 

براســـاس فیلم منتشرشده از توهین فکری به فولادی ها او را یک جلسه محروم 

کرده و این محرومیت طبق گزارش ناظر بازی نبوده است. بر همین اساس باشگاه 

استقلال معتقد است زمانی که گزارش ناظر و داور بازی علیه باشگاه فولاد بوده 

قاعدتا کمیته انضباطی باید علیه این تیم نیز عکس العمل نشـــان داده و آرای 

خود را در این خصوص صادر کند.

 فکری: پیکان را دست کم نگیرید 

محمـود فکـری طـی چنـد روز اخیـر در تمرینات اسـتقلال تقریبـا روزهای آرامی 

را سـپری کـرده و فقـط تنهـا نگرانـی و دغدغـه او بـه مصدومیـت شـیخ دیاباتـه 

مربـوط می شـود. بـا ایـن حـال از تمرینات اسـتقلال خبر می رسـد فکـری بعد از 

اعـلام محرومیتـش عکس العمـل چنـدان خاصـی از خود نشـان نـداده و در این 

مـورد اظهارنظـری نداشـته اسـت امـا در تمرین پایانی اسـتقلال در روز گذشـته 

در جمـع بازیکنانـش اعـلام کـرد به هیچ وجـه نبایـد پیـکان را دسـت کم بگیرنـد 

چراکـه آنهـا کادرفنـی قابـل و بازیکنـان خوبـی دارنـد و می توانند اسـتقلال را به 

دردسـر بیندازند.
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شجاعیان آماده باش گرفت، استقلال بدون کار تاکتیکی به پیکان رسید

ید یکنان: پیکان را دست کم نگیر فکری در جمع باز
باشگاه استقلال: منتظر عکس العمل کمیته انضباطی در قبال فولادی ها هستیم

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

  گفت وگو

تیم فوتبال پیکان که در آخرین هفته لیگ فصل گذشته و به سختی بقا در 

لیگ برتر را مسجل کرد، در فصل جدید به سرعت تشکیل شد و تمرینات 

را خیلی زود استارت زد، ولی درگیر حواشی شد. با جدایی ناگهانی ویسی 

از تیـــم پیکان آن هم یک هفته به آغاز مســـابقات لیگ برتر، مهدی تارتار 

جایگزین وی شـــد، ولی حضور تیم فنـــی جدید به پیکان آرامش نداد و از 

همان هفته اول شـــایعه جدایی این مربی تیم را دستخوش حواشی درون 

تیمی کرد و این روزها هم بحث احتمال حضورش در تراکتور مطرح شـــده 

اســـت. با این حال مدیرانی در این تیم هســـتند که تاکنون سعی کرده اند 

این حواشـــی را دور کرده و شرایط عادی را در تیم ایجاد کنند. یکی از این 

مدیران اصغر مدیر روستا است. این مدیر جوان امیدوار است از پس فصل 

سختی که وارد آن شدند موفق بیرون بیایند. گفت وگوی »فرهیختگان« با  

مدیر روستا را در ادامه می خوانید. 

 بازی با استقلال را چطور می بینید؟ 

در بازی های اخیر روند روبه رشدی داشتیم و هفته به هفته بهتر شدیم. از این رو 

توقع می رود در بازی با تیم استقلال به مراتب بهتر از هفته های قبل بازی کنیم. 

شـــرایط تیم ما خوب است و بازیکنان در وضعیت خوبی قرار گرفته اند، از این رو 

امیدوارم نتیجه در این بازی به نفع ما رقم بخورد. در هفته ای که گذشت، باوجود 

فرصت کم سعی کردیم حریف را آنالیز کنیم. مربیان به شناخت خوبی از این تیم 

رســـیدند. مربیان کم کم به شناخت لازم از بازیکن مان رسیدند و امیدوارم مقابل 

استقلال بازی قابل قبولی انجام دهیم. 

اســـتقلال تیم سابق شما است. شـــاید این بازی برایتان حساسیت های 

ویژه ای داشته باشد. 

دوســـتان زیادی در تیم اســـتقلال دارم و همه عوامل این تیم از دوستان و چند 

نفری هم از پیشکسوتان من هستند. با این حال باوجود همه احترامی که برای 

استقلالی ها قائل هستم، امیدوارم با تلاش کادر فنی و بازیکنان با امتیاز زمین 

مسابقه را ترک کنیم. ما در این بازی میزبان هستیم و روی سه امتیاز بازی حساب 

کردیم. امیدوارم هر دو تیم بازی خوبی ارائه داده و دوستداران فوتبال لذت ببرند. 

گویا زمین شما دچار مشکلاتی برای این بازی بود. با این حساب می توانید 

در ورزشگاه شهر قدس بازی کنید؟ 

ورزشـــگاه ما باتوجه به هوای آفتابی دیروز و برخی کارهایی که روی زمین انجام 

داده اند، ترمیم شـــد و آماده بازی است. ما در ورزشگاه شهر قدس میزبان همه 

تیم ها هســـتیم، از این رو سعی می کنیم در همه بازی ها این زمین را آماده بازی 

کنیم. سعی کردند بخش هایی را که آسیب پذیر بود با تمهیداتی محافظت کنند 

و امیدوارم باتوجه به تلاش های صورت گرفته در روز بازی زمین مناســـبی داشته 

باشیم. ازنظر من این ورزشگاه آماده بازی است و مشکلی ندارد. 

بازی هفته قبل مقابل تیم ذوب آهن حواشی زیادی داشت؟ 

این بازی با همه حواشـــی ای که داشـــت، تمام شده است. در آن زمان صحبت 

از تصویـــر فیلمی از صحنه پنالتی در موبایل بود و ما به این شـــیوه غیرحرفه ای 

اعتراض داشـــتیم. مشکل ما این بود که نیمکت نشـــینان حریف با یک تصویر 

موبایلی تصمیم داور را تغییر دادند، وگرنه تصمیم داور هرچه باشد ما می پذیریم. 

ولی ظاهرا بازیکن خودتان مدعی شـــد پنالتی روی او رخ نداده و تصمیم 

داور را عوض کرد. 

مشکلی با این موضوع نداریم و حرکت جوانمردانه بازیکن ما قابل ستایش است. 

وقتـــی بازیکن ما اعتراف کـــرد خطایی صورت نگرفته و تا این حد مردانگی کرد، 

دیگر چه نیازی به این کارها است. ما خودمان هم دوست نداریم به ناحق برنده 

شویم و بازیکن مان هم به همین دلیل جوانمردانه به خطای نشده اعتراف کرد. 

بهتر بود داور از همان ابتدا از پورامینی سوال می کرد و می توانست با اعلام این 

بازیکن به سرعت تصمیم درست را بگیرد. این بازی دیگر تمام شده و یک امتیاز 

از این بازی خارج از خانه هم برای ما خوب اســـت. خوشحالم که حق به حقدار 

رســـید، ولی نباید این تصاویر موبایلی باب شود و از فردا هر تیمی با یک موبایل 

به هر تصمیم داور اعتراض کند. 

هدف تان برای پایان فصل چیست؟ 

باشـــگاه پیکان به دنبال بهترین نتایج است. با آمدن کادر فنی جدید و باتوجه 

بـــه تغییرات باید دید چه زمانی به آمادگی می رســـیم، ولی ما رتبه بالای جدول 

را درنظـــر گرفتیم. می خواهیم تیمی به مراتب بهتر از فصل قبل باشـــیم. تلاش 

کردیم خواسته های ســـرمربی تیم مان را برآورده کنیم و امیدوارم همان طور که 

روند روبه رشـــدی را درپیش گرفتیم، این ســـیر صعودی ادامه داشته باشد و در 

پایان فصل در جایگاه خوبی قرار بگیریم. 

چرا ناگهان تارتار استعفا داد؟ 

ما هم از تصمیم تارتار شـــوکه شـــده بودیم، ولی همان زمان 

هـــم ازنظر ما اســـتعفایی نبود، چراکه او را مربی باشـــگاه 

می دانســـتیم. به هرحال این موضوع تمام شده و پرداختن 

بـــه آن چیزی به ما اضافه نخواهد کرد. مدیران باشـــگاه با 

تصمیم تارتار مخالفت کردند و او هم طبق تعهدی که به تیم 

دارد، به همکاری با باشگاه پیکان ادامه می دهد. 

مگر از تیم پیکان شـــناخت نداشت؟ چرا 

بعـــد از دوهفته، ضعف فنی را دلیل این 

استعفا اعلام کرد؟ 

درمورد تیم و شرایط بارها با هم صحبت 

گاهی ای که  کرده بودیم و تارتار با آ

برعهده  را  تیم  مسئولیت  داشت، 

گرفت. بازیکنانی که می خواست را 

به خدمت گرفتیم، ولی در این چند 

بازی احساس کرده بود تفکرات 

با او  فنی او با تیم نمی خواند. ما 

صحبت کردیم و متذکر شدیم این شرایط 

قابل تغییر است و باید روی این تیم کار شود. ما 

روند خوبی داشتیم و این روند روبه رشد نشان 

می دهد تیم درحال شکل گیری است. بعد از بازی با صنعت نفت در این مورد 

باهم صحبت کرده بودیم و من به او گفتم تیم به مرور بهتر می شود و باید صبوری 

کنند. من  تغییر را در تیم حس کردم. خوشحالم تجدیدنظر کرد و به تیم برگشت. 

باشگاه تراکتور با تارتار مذاکره کرده بود؟ 

تارتار مربی حرفه ای است و اگر تماسی با او گرفته شده بود، حتما با ما درمیان 

می گذاشت. چون در این مورد اطلاعی ندارم و آن را فقط از رسانه ها شنیدم. 

نمی توانم صحبتی در این مورد کرده یا نظری بدهم. به هرحال مربی ای که 

قرارداد دارد، باید به قراردادش پایبند باشد و اساسا مذاکره با چنین مربی ای 

کاری غیرحرفه ای است. نه فقط با مربی تیم ما بلکه با هر مربی تحت قراردادی 

نباید مذاکره کرد. به هرحال ما ذهن خود را درگیر این مسائل نمی کنیم و فقط 

به فکر بازی با استقلال و نتیجه این بازی هستیم. تارتار هم به تیم ما برگشته و 

در این بازی هم روی نیمکت تیم پیکان می نشیند. 

 

ظاهرا تیم تان از مربی شانس ندارد. قبل از شروع فصل هم ویسی استعفا 

داده بود. 

زمان زیادی از این موضوع گذشته است و من دیگر مایل نیستم به این موضوع 

بپردازم. ویسی مربی قابل احترامی است که از ما جدا شده و تارتار به ما 

اضافه شده است. باتوجه به این تغییرات درست نیست من درمورد جدایی 

ویسی صحبت کنم. این صحبت ها دردی از ما دوا نمی کند. باشگاه و مربی 

همواره شامل تغییر می شود، چراکه گاهی اختلاف نظرهایی وجود دارد. 

البته قبول دارم تغییر مربی در تیم ما در زمان بد و در آستانه لیگ 

رخ داد، ولی این قبیل مسائل غیرقابل اجتناب است. 

 وضعیت شکایت تان از سعید واسعی چه شد؟ 

هنوز در این خصوص حکمی صادر نشده است. 

پیکان  تیم  به  بازیکن  این  بازگشت  ما  بحث 

حقوق  و  حق  از  می خواهیم  بلکه  نیست، 

پیکان  باشگاه   . کنیم فاع  د باشگاه مان 

یک سری مدارک ارائه داده و کمیته تعیین 

وضعیت باید رایی را صادر کند و ما منتظر 

این رای هستیم. من باتوجه به چیزی که در 

مدارک و مستندات می بینم، حق با باشگاه 

پیکان است. با این حال هر دو طرف حق را در 

ادعای خود می بینند، از این رو بهتر است چیزی نگوییم 

و منتظر رای باشیم. 

مدیرروستا در گفت وگو با »فرهیختگان«: زمین شهر قدس آماده میزبانی است

بااحترامبهاستقلالسهامتیازرامیخواهیم
اگر تراکتور به تارتار پیشنهاد داده بود به ما می گفت
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